
PROTOKÓŁ Nr XIX/12
z Sesji  Rady Miejskiej w Bojanowie odbytej w dniu

26 czerwca 2012 roku
o godz. 9.00  w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

=================================================================== 
W sesji uczestniczyli:
• radni Rady Miejskiej w Bojanowie, 
• burmistrz, zastępca burmistrza, skarbnik, radca prawny,
• radny powiatowy:   Wiesław Ceglarek, Ireneusz Młynek, Maciej Dubiel,
• sołtysi wsi,
• przedstawiciel Zarządu Osiedla Bojanowo,
• pracownicy Urzędu Miejskiego,
• kierownicy jednostek organizacyjnych gminy,
• zaproszeni kierownicy lokalnych zakładów pracy.
• Przewodniczący Miejskiej Komisji Wyborczej w Bojanowie Jan Dubiel,

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Otwarcia  sesji  dokonał   przewodniczący Rady Miejskiej  w Bojanowie pan Maciej 
Jagodziński,  po  czym   stwierdził,  iż  na  ustawowy  15  –  osobowy  skład  Rady  w  sesji 
uczestniczy 14  radnych (radny Józef  Czerwiński w wyborach  uzupełniających w dniu 
3  czerwca  2012  roku  uzyskał  mandat radnego,  nieobecny  radny  Marek  Kotlarczyk)  co 
stanowi quorum, więc jest ona władna obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
Przewodniczący  obrad  zapytał  czy  do  przedstawionego  przy  zawiadomieniach  porządku 
obrad są wnioski. 
Wniosków  nie  było,  w  związku  z  powyższym  porządek  XIX  sesji  Rady  Miejskiej  w 
Bojanowie przedstawia się następująco:

1.Otwarcie Sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.
2.Przedstawienie porządku obrad XIX  sesji Rady Miejskiej.
3.Przyjęcie protokółu Nr XVIII/12  z sesji odbytej w dniu 29 maja 2012  roku .
4.Wręczenie  przez  przewodniczącego  Miejskiej  Komisji  Wyborczej  w  Bojanowie  
zaświadczenia o wyborze na radnego wybranego w wyborach uzupełniających w dniu 
3 czerwca 2012 roku.
5.Ślubowanie radnego.
6. Zapytania radnych.
7.Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie 
międzysesyjnym.
8.Informacja  Burmistrza  Bojanowa  o  pracy   w  okresie  międzysesyjnym  i  o  wydanych 
zarządzeniach.
9.Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2011 rok 

- podjęcie uchwały,
10. Udzielenie absolutorium Burmistrzowi Bojanowa za 2011 rok 

- podjęcie uchwały.

11. Podjęcie uchwał w sprawie:
1) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Miejskiej Biblioteki Publicznej 
w Bojanowie za rok 2011,
2) pokrycia wyniku finansowego Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bojanowie za rok 2011, 
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3) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Domu Kultury w Bojanowie za 2011  
rok,
4) pokrycia wyniku finansowego Domu Kultury w Bojanowie za rok 2011,
5) .zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków,  
6)  utworzenia  Związku  Międzygminnego pod nazwą „Komunalny  Związek  Gmin Regionu  
Leszczyńskiego „
7)  przyjęcia  Statutu  Związku  Międzygminnego  pod  nazwą  „Komunalny  Związek  Gmin  
Regionu Leszczyńskiego”,
8)  powołania  Komisji  Budżetowej,  Rozwoju  Gospodarczego,  Rolnictwa  i  Ochrony  
Środowiska,
9) zmiany Uchwały nr XVIII/161/12 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 maja 2012 roku
w sprawie zaciągnięcia pożyczki na zadanie „społeczność wiejska bliżej kultury: przebudowa  
i  remont  świetlic  wiejskich:  Trzebosz,  Zaborowice,  Wydartowo  I,  Golina  Wielka,  
Gościejewice”
10) zaciągnięcia  pożyczki  na   „Rewitalizację  parku  im.  Stefana  Bojanowskiego  wraz  z  
remontem budynku użyteczności publicznej”,
11)  zaciągnięcia  pożyczki  na „Zagospodarowanie otoczenia świetlicy  wiejskiej  w Kawczu  
wraz z budową ścieżki pieszo – rowerowej”,
12)  zaciągnięcia  pożyczki  na  „Remont  świetlicy  wiejskiej  w  Tarchalinie  wraz  z  
zagospodarowaniem otoczenia”
13) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2012 – 2023,
14 )zmian budżetu gminy na 2012 rok. 

12.Odpowiedzi na zapytania radnych.
13.Wolne głosy i wnioski.
14. Zakończenie.

Do pkt. 3.Przyjęcie protokółu Nr XVIII/12  z sesji odbytej w dniu 29 maja 2012  roku .

W związku z tym, iż do protokołu z sesji, która odbyła się w dniu 29 maja 2012 roku 
nie  wpłynęły  uwagi  pisemne  i  ustne  przewodniczący  obradom  postanowił  protokołu  nie 
odczytywać. Za propozycją przewodniczącego Rady opowiedzieli się wszyscy obecni na sesji 
radni – 13 „za”  (nieobecny radny Marek Kotlarczyk, nowowybrany radny Józef Czerwiński  
nie głosował).
W związku z powyższym protokół Nr XVIII/12 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 maja 
2012 roku przyjęto bez odczytywania.

Do  pkt.   4.Wręczenie  przez  przewodniczącego  Miejskiej  Komisji  Wyborczej  w 
Bojanowie  zaświadczenia  o  wyborze  na  radnego  wybranego  w  wyborach 
uzupełniających w dniu  3 czerwca 2012 roku.

W związku z rezygnacją  z mandatu radnego pana Krzysztofa Skupina, Wojewoda 
Wielkopolski  zarządził  na  dzień  3  czerwca  2012  roku  wybory  uzupełniające  do  Rady 
Miejskiej w Bojanowie. Kandydatem, który uzyskał największą liczbę głosów był pan Józef 
Czerwiński. Szczegółową informację z przebiegu wyborów przedstawił urzędnik wyborczy, 
Sekretarz, Zastępca Burmistrza pan Ryszard Drozdowski – informacja stanowi załącznik nr 
2  do niniejszego protokołu.  Pan Ryszard  Drozdowski złożył  gratulacje  radnemu elektowi, 
życząc owocnej pracy na rzecz gminy.
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Obecny na sesji przewodniczący Miejskiej Komisji Wyborczej w Bojanowie pan Jan Dubiel 
wręczył  nowowybranemu  radnemu zaświadczenie  o  wyborze,  a  przewodniczący  obradom 
złożył panu Czerwińskiemu gratulacje.

Do pkt. 5.Ślubowanie radnego.

Przewodniczący Rady pan Maciej Jagodziński  poprosił wszystkich uczestników sesji 
o  powstanie,  po  czym  odczytał  rotę  ślubowania:  „Wierny  Konstytucji  i  prawu 
Rzeczypospolitej polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie  
i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców”.
Radny Józef Czerwiński odpowiedział – „ślubuje, tak mi dopomóż Bóg”.

Do pkt. 6 Zapytania  radnych.

Radny  Zygmunt  Maćkowiak –  cyt.  „kiedy  otrzymamy  sprawozdanie  o  stanie 
hydrantów na terenie gminy?”.

Radny  Jan Kubis -  cyt.  „ czy grunty przy oczyszczalni  zostaną wydzierżawione w 
drodze przetargu i kiedy?”.

Do pkt. 7 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym

          Przewodniczący Rady Miejskiej  w Bojanowie pan Maciej  Jagodziński zapoznał 
uczestników sesji  z  reprezentacją  Rady w okresie  międzysesyjnym  – pisemna  informacja 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu.
Szczególne  podziękowania  skierował  do  radnej  pani  Haliny  Lis  za  zorganizowanie  Dnia 
Dziecka w Zaborowicach.
W  związku  z  podsumowaniem  projektu  finansowego  Stowarzyszenia  Dzieci  i  Osób 
Niepełnosprawnych „Razem Raźniej w Bojanowie” pan przewodniczący podkreślił wkład i 
zaangażowanie pań- Renaty Szymańskiej i Małgorzaty Sibilak, a także pani prezes Agnieszki 
Sikory w realizację przedsięwzięcia.
Podziękowania  skierowano również  w stronę pani  Haliny Kochańskiej  i  wolontariuszek z 
Zespołu Szkół Rolniczych w Bojanowie za pomoc techniczną podczas imprezy.

Do pkt.  8  Informacja Burmistrza  Bojanowa o pracy  w okresie  międzysesyjnym i  o 
wydanych zarządzeniach.

              Burmistrz Bojanowa  pan Józef Zuter zapoznał zebranych z zarządzeniami jakie 
zostały wydane od ostatniej sesji rady Miejskiej;

1) Zarządzenie Nr 144/12 Burmistrza Bojanowa z dnia 31 maja 2012 roku w sprawie 
restrukturyzacji obrony cywilnej na terenie Gminy Bojanowo,

2) Zarządzenie Nr 145/12 Burmistrza Bojanowa z dnia 31 maja 2012 roku w sprawie 
ustalenia stawki czynszu za dzierżawę części nieruchomości położonej w Czechnowie,

3) Zarządzenie Nr 146/12 Burmistrza Bojanowa z dnia 4 czerwca 2012 roku w sprawie 
powołania  komisji  przetargowej  do  przeprowadzenia  postępowania  o  udzielnie 
zamówienia publicznego oraz określenia organizacji, składu, trybu pracy oraz zakresu 
obowiązków członków komisji,

Do Zarządzeń pytań nie było.
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Burmistrz  zapoznał  również zebranych  z reprezentacją  w okresie międzysesyjnym –jak w 
załączniku nr 4 do niniejszego protokołu.
W uzupełnieniu  informacji  Burmistrz  Bojanowa pan Józef  Zuter  poinformował,  iż  trwają 
rozmowy z firma Alpine Bau., która przygotowuje dokumentację pod lokalizację wytwórni 
mas  bitumicznych  (budowa  drogi  S5).  W  powyższej  sprawie  planuje  się  również 
zorganizować spotkanie z udziałem przedstawiciela Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 
Autostrad.
Burmistrz  uczestniczył  również  w  spotkaniu  dotyczącą  budowy  kopalni  odkrywkowej  w 
okolicach Góry, dotyczącego wychwytywania i składowania dwutlenku węgla.

Do pkt. 9.Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2011 rok 
- podjęcie uchwały,

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  pan  Maciej  Jagodziński  oddał  głos 
Józefowi Zuterowi Burmistrzowi Bojanowa, który omówił wykonanie budżetu gminy za 2011 
rok.  W  związku  z  tym,  iż  sprawozdanie  zostało  bardzo  szczegółowo  przedstawione   na 
posiedzeniu Komisji  Rewizyjnej w dniu 18 maja 2012 roku  oraz na posiedzeniu Komisji 
Stałych Rady w dniu 19 czerwca 2012 roku burmistrz Józef  Zuter zapytał uczestników sesji 
czy omówić szczegółowo wykonanie budżetu za 2011 rok czy skupić  się na najważniejszych 
danych  zawartych  w przedmiotowym  materiale.  Państwo radni  zaproponowali  omówienie 
najważniejszych działów budżetu.
Uchwalony przez Radę Miejską w Bojanowie budżet na rok 2011 uchwałą nr V/20/11  z dnia 
26 stycznia 2012 roku  określał plany:
Dochodów w wysokości 22.893.046,- zł
Wydatków w wysokości 26.326.810,- zł

Po dokonanych zmianach w ciągu roku plany dochodów i wydatków wynosiły:
1.Dochody w wysokości 25.774.134,-  zł z czego zrealizowano 25.870.582,59 zł t.j. 100,37% 
w stosunku do planu,
2. Wydatki w wysokości  28.173.058- zł z czego zrealizowano 27.381.850,96  zł t.j. 97,19 % 
w stosunku do planu,

W skład dochodów wchodzą: 
- dochody bieżące plan 23.825.471,- zł wykonanie 23.919.836,56
- dochody majątkowe plan  1.948.663,-  zł wykonanie   1.950.746,03

Dotacje celowe na zadania zlecone:

1. dział  010 rozdział 01095  Pozostała działalność wydatkowano     528.133,19
2. dział 750 rozdział 75011 Urzędy Wojewódzkie wydatkowano      71.500,00
3. dział 751  rozdział 75101              Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, 
kontroli  i ochrony prawa                     wydatkowano        1.428,00
4.dział 751  rozdział 75108    Wybory do Sejmu i Senatu     wydatkowano    18.146,00
5.dział 852 rozdział 85212               Świadczenia rodzinne. wydatkowano        3.400.468,59
6.dział 852 rozdział 85213               Składki na ubezpieczenie  zdrowotne  wydatkowano  

9.035,55

7. dział 852 rozdział 85219  Ośrodki Pomocy Społecznej      wydatkowano        23.932,06
8. dział 750 rozdział 75056   Spis powszechny i inne               wydatkowano   23.223,26
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9.dział 852 rozdział 85295     Pozostała działalność     wydatkowano   13.400,00

Wydatki budżetowe:

- wydatki majątkowe - plan  6.940.368,-  wykonanie  6.917.959,64 co stanowi 99,68% w 
stosunku do planu, a w stosunku do wykonanych wydatków ogółem 25,27%

- wydatki bieżące – plan  21.232.690,-   wykonanie  20.463.891,32 co stanowi 96,38 % w 
stosunku do planu, a w stosunku do wykonanych wydatków ogółem 74,74 %

W wydatkach wykonanie przebiegło następująco:

W dziale :

1.Rolnictwo i łowiectwo 4.462.389,69 tj. 99,89 % 
2. Transport i łączność     544.395,25 tj. 93,99 % 
3. Gospodarka mieszkaniowa 124.445,94 tj. 85,53  %
4. Administracja publiczna 2.181.623,66 tj. 96,92 %
5. Urzędy naczelnych organów władzy,
    kontroli i sądownictwa       19.574,00 tj.100,00 %
6. Bezpieczeństwo publiczne i ochrona p.poż.     179.157,11 tj. 97,15 %
7. Dochody od osób prawnych, osób fizycznych
    i wydatki związane z ich poborem     38.155,95 tj. 74,43 %
8. Obsługa długu 146.966,17 tj. 96,74 %
9. Różne rozliczenia 00
10. Oświata i wychowanie 9.958.932,44 tj. 99,06%
11. Ochrona zdrowia 130.463,46 tj. 84,94 %
12. Pomoc społeczna   5.167.724,66 tj. 98,62 %
13. Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej 21.759,04 tj. 93,54 %
14. Edukacyjna opieka wychowawcza 156,168,34 tj. 77,07  %
15. Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 2.503.588,17 tj. 93,69%
16. Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 1.504.670,01 tj.98,34 %
17. Kultura fizyczna i sport 241.837,07 tj. 98,52 %

Plan  dochodów  i  wydatków  w  pełni  odzwierciedla  zmiany  wprowadzone  w  ciągu  roku 
budżetowego  przez  Radę  Miejską  w  Bojanowie   zgodnie  z  potrzebami  prawidłowej 
gospodarki finansowej i inwestycyjnej.

Inwestycje były realizowane zgodnie z zamierzeniami przyjętymi  przez Radę na 2011 rok 
oraz  zgodnie  z  wymogami  przewidzianymi  w  ustawie  o  zamówieniach  publicznych  i 
wieloletnim planem inwestycyjnym.
Wykonanie wydatków na dzień 31 grudnia 2011 roku wyniosło 97,11%.
Wpływ na nie wykonanie wydatków w wysokości 100% miały m.in.:
1. niewykorzystana rezerwa budżetowa ogólna i celowe w kwocie 201.795,- zł,
2. w rozdziale 01022 na zwalczanie chorób zakaźnych nie było potrzeby angażowania
wszystkich środków,
3. w rozdziale 60016 środki zaoszczędzone na utrzymanie zimowe dróg w związku
z łagodną zimą,
4. w rozdziale 70005 – mniej wykonano operatów szacunkowych i wycen nieruchomości
i podziałów geodezyjnych niż zaplanowano,
5. w dziale 750 Administracja publiczna:
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a. w rozdziale 75022 Rady Gmin mniej wykorzystano środków, na zakup, usług
pozostałych, szkolenia Radnych i podróże służbowe,
b. w rozdziale 75023 Urzędy gmin – mniej wykorzystano środków na bhp, zakup
materiałów i wyposażenia, usługi remontowe, badania lekarskie, opłatę za
internet, rozmowy telefoniczne, szkolenia pracowników i na zakupy
inwestycyjne,
c. w rozdziale 75075 promocja j.s.t. mniejsze wykonanie w wynagrodzeniach
bezosobowych i pochodnych od wynagrodzeń i usługach pozostałych,
d. w dziale 75095 Pozostała działalność - mniejsze wykonanie w zakupie
materiałów i wyposażenia, badaniach lekarskich, różnych opłatach i składkach,
zakupie środków bhp oraz wynagrodzenia bezosobowe,
6. w dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciw pożarowa - w OSP
niewykorzystane środki na usługi telekomunikacyjne, podróże służbowe, różne opłaty
i składki. W zarządzaniu kryzysowym mniej wydatkowano na usługi telekomunikacyjne,
7. w dziale 756 rozdział 75647 Pobór podatków, opłat i niepodatkowych należności
budżetowych – mniejsze wydatki na zakup usług pozostałych – należności za weryfikację
dokumentów i stanu faktycznego do wniosków złożonych o udzielenie ulg
inwestycyjnych, na koszty postępowania sądowego i prokuratorskiego, na
wynagrodzenia agencyjno-prowizyjne i pochodne w związku z mniejszą opłatą targową,
8. w dziale 801 Oświata i wychowanie:
rozdział 80101 szkoły podstawowe –nie wykorzystano środków zaplanowanych na
wynagrodzenia bezosobowe oraz mniej środków na składki na Fundusz Pracy,
rozdział 80104 Przedszkola – na dotacje za dzieci uczęszczające do przedszkola
w innych gminach (przekazano dotację w/g wyliczenia za faktyczny pobyt, dzieci
w przedszkolu), niewykorzystane środki na wynagrodzenia bezosobowe, zakup
energii, zakup usług remontowych, usług zdrowotnych, usług pozostałych, za
internet, podróże służbowe, szkolenia pracowników,
rozdział 80113 Dowożenie uczniów do szkół składki na FP odprowadzony do
wysokości wypłaconych wynagrodzeń,
rozdział 80146 dokształcanie i doskonalenie nauczycieli – mniejsze wykonanie na
zakup usług pozostałych, podróże służbowe i szkolenia pracowników,
9. w dziale 851 rozdział 85153 zwalczanie narkomanii i 85154 przeciwdziałanie
alkoholizmowi – program przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii realizowany
zgodnie z harmonogramem – mniej wykorzystano środków na zakup materiałów
i wyposażenia, zakup usług obejmujących wykonanie ekspertyz, analiz i opinii, podróże
służbowe, zakupy inwestycyjne. Program został zrealizowany a środki, które wpłynęły za
zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych pod koniec roku nie zostały już
zaangażowane.
W rozdziale 85195 – mniej wydatkowano na energię i zakup usług pozostałych
w gabinecie fizjoterapii,
Kserokopia  Zarządzenia  Nr  125/12  Burmistrza  Bojanowa z  dnia  26  marca 2012 roku w  
sprawie przyjęcia sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy za 2011 rok  stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. 
Kserokopia  Zarządzenia  Nr  124/12  Burmistrza  Bojanowa z  dnia  26  marca 2012 roku w  
sprawie  przyjęcia  informacji  o  stanie  mienia  komunalnego  stanowi  załącznik  nr  5 a  do 
protokołu. Kserokopia  Zarządzenia Nr 123/12 Burmistrza Bojanowa z dnia 6 marca 2012  
roku w sprawie przyjęcia sprawozdań rocznych z wykonania planów finansowych instytucji  
kultury za 2011 rok stanowi załącznik nr 5 b do protokołu.

Po przedstawieniu powyższej informacji Burmistrz Zuter poprosił o zadawanie pytań.
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W związku z tym, iż nikt z pań i panów radnych pytań nie zadał,  pani Skarbnik Mirosława 
Zamelska  odczytała  treść  Uchwały  Nr  SO-0954/13/12/Ln/2012  Składu  Orzekającego  
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  z  dnia  13  kwietnia  2012 roku  w sprawie  
wyrażenia  opinii  o  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  Gminy  Bojanowo  za  2011  rok – 
uchwała o opinii pozytywnej – załącznik nr 6 do protokołu. 
W  związku  z  brakiem  pytań  przewodniczący  obradom  pan  Maciej  Jagodziński  ponowił 
prośbę o pytania do przedstawionego materiału.
Pytań nie zadano.
W związku z powyższym pan Jagodziński poprosił o wyrażenie opinii o wykonaniu budżetu 
gminy za 2011 rok przez przewodniczących komisji Rady Miejskiej.
Jako pierwszy głos zabrał przewodniczący Komisji Rewizyjnej pan Jan Kubis.
Poinformował,  iż  na  posiedzeniu  Komisji  Rewizyjnej  w  dniu  18  maja  br.  wypracowano 
Wniosek o udzielenie  absolutorium Burmistrzowi Bojanowa z wykonania budżetu za 2011  
rok.
Opinia wypracowana przez Komisję Rewizyjną jest pozytywna.
Drugą  osobą,  która  zabrała  głos  była  pani  Ewa  Szczepaniak  przewodnicząca  Komisji 
Budżetowej  Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Opinia o wykonaniu 
budżetu  gminy za  2011 rok  wyrażona  przez  członków Komisji  prowadzonej  przez  panią 
Szczepaniak była pozytywna. Nie mniej jednak pani przewodnicząca  wyraziła kilka uwag co 
do realizacji założeń zawartych w Uchwale Nr  V/20/11  z dnia 26 stycznia 2012 roku 
w sprawie budżetu na 2011 rok. 
Pani Ewa Szczepaniak wyraziła swoje zaniepokojenie zadłużeniami gminy, zaciąganymi na 
inwestycje. Pocieszający jest fakt, że zadłużenie nie jest przeznaczane na działalność bieżącą.
Przewodnicząca   zauważyła,  iż  pozyskiwanych  jest  wiele  środków  zewnętrznych,  które 
„wspomagają” i tak skromny budżet gminy. Na uznanie zasługują starania władz  gminy oraz 
pracowników Urzędu, którzy przygotowują wnioski i dzięki temu dochody gminy  zwiększają 
się o dodatkowe środki.
Jako ostatni głos zabrał przewodniczący Komisji  Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej 
Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Publicznego pan Franciszek Wieremiejko.
W imieniu Komisji, która kieruje wyraził opinię pozytywną o wykonaniu budżetu gminy za 
2011 rok. 

W związku z brakiem pytań przewodniczący obradom pan Maciej Jagodziński odczytał treść 
projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2011 rok. Za jej podjęciem głosowało 14 radnych 
(wszyscy  „za”,  nieobecny  radny  Marek  Kotlarczyk).  Uchwała  Nr  XIX/166/12   Rady  
Miejskiej w Bojanowie z dnia 26 czerwca 2012 roku w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia  
sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  za  2011  rok  
stanowi załącznik nr 7  do niniejszego protokołu.

10. Udzielenie absolutorium Burmistrzowi Bojanowa za 2011 rok 
- podjęcie uchwały.

Zgodnie z art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 
Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 18 maja 2012 roku wypracowała WNIOSEK w 
sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Bojanowa z wykonania budżetu za 2011 rok, 
który Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie przesłał do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu – Zespół w Lesznie. W dniu 6 czerwca 2012 roku do biura rady, 
wpłynęła Uchwała SO- 0955/33/12/Ln/2012 Składu Orzekającego Regionalnej Izby  
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 1 czerwca 2012roku w sprawie wyrażenia opinii o  
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wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bojanowie w sprawie absolutorium dla  
Burmistrza Bojanowa z wykonania budżetu gminy za 2011 rok – załącznik nr 8 do 
niniejszego protokołu. Przewodniczący obradom odczytał treść uchwały i zapytał państwa 
radnych czy w związku z powyższym są pytania do powyższej uchwały. Pytań nie było, więc 
przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 
Bojanowa absolutorium za 2011 rok.

Za podjęciem Uchwały Nr XIX/167/12 Rady Miejskiej w Bojanowie w sprawie 
udzielenia Burmistrzowi Bojanowa absolutorium za 2011 rok głosowali wszyscy obecni 
na sesji radni – 14 „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Do pkt. 11. Podjęcie uchwał w sprawie:
1)  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  Miejskiej  Biblioteki  

Publicznej w Bojanowie za rok 2011,

Projekt  przedmiotowej  uchwały  został  omówiony  na  posiedzeniu  Komisji  Stałych 
Rady w dniu 19 czerwca br. Uwag nie było. Po odczytaniu przez przewodniczącego Rady 
treści uchwały przystąpiono do głosowania. Za jej podjęciem głosowali wszyscy obecni na 
obradach radni – 13 „za” (nieobecny radny Marek Kotlarczyk, radny Jarosław Bartkowiak po  
pkt. 10 opuścił obrady).

Uchwała  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  26  czerwca  2012  roku  w  sprawie 
zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  Miejskiej  Biblioteki  Publicznej  w 
Bojanowie za rok 2011, stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Do pkt. 11. Podjęcie uchwał w sprawie:
2) pokrycia wyniku finansowego Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bojanowie za rok  

2011,

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 
19  czerwca  br.  Pytań  nie  było.  Przewodniczący  Maciej  Jagodziński  odczytał  jej  treści 
przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 
13 „za” ” (nieobecny radny Marek Kotlarczyk, radny Jarosław Bartkowiak po pkt. 10 opuścił  
obrady).

Uchwała  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  26  czerwca  2012  roku  w  sprawie 
pokrycia  wyniku  finansowego  Miejskiej  Biblioteki  Publicznej  w  Bojanowie  za  rok  2011 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Do pkt. 11. Podjęcie uchwał w sprawie:
3)  zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Domu Kultury w Bojanowie  

za 2011 rok,

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 
19  czerwca  br.  Pytań  nie  było.  Przewodniczący  Maciej  Jagodziński  odczytał  jej  treści 
przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 
13 „za” ” (nieobecny radny Marek Kotlarczyk, radny Jarosław Bartkowiak po pkt. 10 opuścił  
obrady).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 26 czerwca 2012 roku w sprawie zatwierdzenia 
rocznego  sprawozdania  finansowego  Domu  Kultury  w  Bojanowie  za  2011  rok  stanowi 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

Do pkt. 11. Podjęcie uchwał w sprawie:
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4) pokrycia wyniku finansowego Domu Kultury w Bojanowie za rok 2011,

Projekt uchwały ten tematem obrad Komisji Stałych Rady Miejskiej w dniu 
19 czerwca 2012 roku. Uwag i pytań nie było.  Po odczytaniu przez przewodniczącego obrad 
treści uchwały przystąpiono do głosowania. Za podjęciem aktu głosowali wszyscy obecni na 
sesji radni – 13 „za” ” (nieobecny radny Marek Kotlarczyk, radny Jarosław Bartkowiak po  
pkt. 10 opuścił obrady).
Uchwała  rady Miejskiej  w Bojanowie  z  dnia  26 czerwca  2012 roku w sprawie  pokrycia 
wyniku finansowego Domu Kultury w Bojanowie za rok 2011 stanowi  załącznik nr 13 do 
protokołu.

Do pkt. 11. Podjęcie uchwał w sprawie:
5) .zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie  

ścieków, 

Uchwała była  tematem obrad w dniu 19 czerwca 2012 roku. Uwagi i  wątpliwości 
zostały wyjaśnione co zawarto w protokole posiedzenia Komisji Stałych Rady. Po odczytaniu 
przez  przewodniczącego  Rady  pana  Macieja  Jagodzińskiego  treści  projektu  uchwały 
przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych (nieobecny radny  
Marek  Kotlarczyk,  radny  Jarosław  Bartkowiak  po  pkt.  10  opuścił  obrady,  radny  Leszek  
Janowicz wstrzymał się od głosu).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 26 czerwca 2012 roku w sprawie zatwierdzenia 
taryfy  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe  odprowadzanie  ścieków  stanowi 
załącznik nr 14 do protokołu. 

Do pkt. 11 Podjęcie uchwał w sprawie:
6) utworzenia Związku Międzygminnego pod nazwą „Komunalny Związek Gmin 

Regionu Leszczyńskiego „

Projekt przedmiotowej uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniu 
Komisji Stałych Rady w dniu 19 czerwca 2012 roku, Panie i Panowie radni nie zadali pytań w 
powyższym zakresie. 
W związku z powyższym Przewodniczący obradom odczytał treść projektu przedmiotowej 
uchwały i zarządził głosowanie.
Za podjęciem Uchwały Nr XIX/173/12 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 26 czerwca 
2012 roku w sprawie utworzenia Związku Międzygminnego pod nazwą  „Komunalny 
Związek Gmin Regionu Leszczyńskiego” głosowało 13 radnych (nieobecny radny Marek 
Kotlarczyk, radny Jarosław Bartkowiak po pkt. 10 sesji  opuścił obrady).
Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 15  do niniejszego protokołu. 

Do pkt. 11 Podjęcie uchwał w sprawie:
7) przyjęcia Statutu Związku Międzygminnego pod nazwą „Komunalny Związek  

Gmin Regionu Leszczyńskiego”,

Na posiedzeniu Komisji Stałych Rady projekt przedmiotowej uchwały został 
omówiony. Na pytania uzyskano odpowiedzi, wyjaśniono kwestie sporne. Przewodniczący 
Rady pan Maciej Jagodziński otworzył dyskusję. Pytań nie było. 

W związku z tym, iż temat został wyczerpany przystąpiono do podjęcia uchwały.
Przewodniczący obradom zapoznał zebranych z treścią uchwały.
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Za  podjęciem Uchwały Nr XIX/ 174/12 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 26 czerwca 
2012 roku w sprawie przyjęcia Statutu Związku Międzygminnego pod nazwą 
„Komunalny Związek Gmin Regionu Leszczyńskiego” głosowało 13 radnych (nieobecny  
radny Marek Kotlarczyk, radny Jarosław Bartkowiak po pkt. 10 sesji opuścił obrady
Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Do pkt. 11 Podjęcie uchwał w sprawie:
8) powołania Komisji  Budżetowej,  Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony  

Środowiska,

Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie pan Maciej Jagodziński zapytał radnego 
Józefa Czerwińskiego czy wyraża zgodę na pracę w w/w Komisji.  Pan Czerwiński zgodę 
wyraził  w związku z powyższym po odczytaniu  treści  uchwały  przez przewodniczącego 
obrad przystąpiono do glosowania. Za podjęciem Uchwały Rady Miejskiej w Bojanowie z 
dnia  26  czerwca  2012  roku  w  sprawie  powołania  Komisji  Budżetowej,  Rozwoju 
Gospodarczego,  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska,  głosowali  wszyscy  radni  –  13  „za” 
(nieobecny  radny Marek  Kotlarczyk,  radny Jarosław Bartkowiak  po  pkt.  10  sesji  opuścił  
obrady). Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Do pkt. 11 Podjęcie uchwał w sprawie:
           9) ) zmiany Uchwały nr XVIII/161/12 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 29 maja  

2012  roku  w sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  na zadanie  „społeczność  wiejska  bliżej  
kultury: przebudowa i remont świetlic wiejskich: Trzebosz, Zaborowice, Wydartowo I,  
Golina Wielka, Gościejewice”

Projekt uchwały był tematem posiedzenia Komisji Stałych Rady w dniu 19 czerwca 
2012  roku..  Uwag  nie  było.  Przewodniczący  Jagodziński  odczytał  treść  uchwały  i 
przystąpiono do głosowania. Za podjęciem Uchwały Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 26 
czerwca  2012  roku  w  sprawie   zmiany  Uchwały  nr  XVIII/161/12  Rady  Miejskiej  w 
Bojanowie  z  dnia  29  maja  2012  roku  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  na  zadanie 
„społeczność  wiejska  bliżej  kultury:  przebudowa  i  remont  świetlic  wiejskich:  Trzebosz, 
Zaborowice, Wydartowo I, Golina Wielka, Gościejewice głosowali wszyscy obecni na sesji 
radni – 13 „za” (nieobecny radny Marek Kotlarczyk, radny Jarosław Bartkowiak po pkt. 10  
sesji opuścił obrady). Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Do pkt. 11 Podjęcie uchwał w sprawie:
10) zaciągnięcia pożyczki na  „Rewitalizację parku im. Stefana Bojanowskiego wraz  

z remontem budynku użyteczności publicznej”,

Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 
19 czerwca br. Uwag i pytań nie było. Przewodniczący obradom odczytał treść projektu i 
przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 
13 „za” (nieobecny radny Marek Kotlarczyk, radny Jarosław Bartkowiak po pkt. 10 sesji  
opuścił obrady).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 26 czerwca 2012 roku w sprawie  zaciągnięcia 
pożyczki na  „Rewitalizację parku im.  Stefana Bojanowskiego wraz z remontem budynku 
użyteczności publicznej” stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

Do pkt. 11 Podjęcie uchwał w sprawie:
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11)  zaciągnięcia  pożyczki  na  „Zagospodarowanie  otoczenia  świetlicy  wiejskiej  w  
Kawczu wraz z budową ścieżki pieszo – rowerowej”,

Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 
19 czerwca br. Uwag i pytań nie było. Przewodniczący obradom odczytał treść projektu i 
przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 
13 „za” (nieobecny radny Marek Kotlarczyk, radny Jarosław Bartkowiak po pkt. 10 sesji  
opuścił obrady).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 26 czerwca 2012 roku w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki  na  „Zagospodarowanie  otoczenia  świetlicy  wiejskiej  w Kawczu wraz  z  budową 
ścieżki pieszo – rowerowej” stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Do pkt. 11 Podjęcie uchwał w sprawie:
12)  zaciągnięcia  pożyczki  na  „Remont  świetlicy  wiejskiej  w  Tarchalinie  wraz  z  

zagospodarowaniem otoczenia”

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 
19 czerwca 2012 roku. Przewodniczący Rady pan Maciej Jagodziński odczytał treść uchwały 
i zarządził głosowanie. Za  podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 13 
„za” (nieobecny radny Marek Kotlarczyk, radny Jarosław Bartkowiak po pkt. 10 sesji opuścił  
obrady). Uchwała Rady Miejskiej  w Bojanowie z dnia 26 czerwca 2012 roku w sprawie 
zaciągnięcia  pożyczki  na  „Remont  świetlicy  wiejskiej  w  Tarchalinie  wraz  z 
zagospodarowaniem otoczenia” stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

Do pkt. 11 Podjęcie uchwał w sprawie:
13)  zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2012 –  

2023,

Zmiany jakie wprowadzono do projektu uchwały od posiedzenia Komisji Stałych 
Rady przedstawiła pani Skarbnik. Państwo radni pytań nie mieli w związku z powyższym 
przystąpiono do głosowania. Przewodniczący Rady pan Maciej Jagodziński odczytał treść 
projektu i przystąpiono do głosowania. Za podjęciem Uchwały Rady Miejskiej w Bojanowie z 
dnia 26 czerwca 2012 roku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Bojanowo na lata 2012 – 2023 głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 13 „za” (nieobecny 
radny Marek Kotlarczyk, radny Jarosław Bartkowiak po pkt. 10 sesji opuścił obrady).
Uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Do pkt. 11 Podjęcie uchwał w sprawie:
14) zmian budżetu gminy na 2012 rok.

Pani Skarbnik Mirosława Zamelska omówiła zmiany jakie naniesiono od 19 czerwca 
br. tj. od posiedzenia Komisji Stałych Rady. 
Panie i panowie pytań nie zadali, w związku z powyższym przystąpiono do podjęcia 
przedmiotowej uchwały. 
Za Uchwałą Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 26 czerwca 2012 roku w sprawie zmian 
budżetu gminy na 2012 rok głosowali wszyscy obecni na sesji radni 13 „za” (nieobecny 
radny Marek Kotlarczyk, radny Jarosław Bartkowiak po pkt. 10 sesji opuścił obrady).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 26 czerwca 2012 roku w sprawie zmian budżetu 
na 2012 rok stanowi załącznik nr 23 do protokołu.
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Do pkt. 12 Odpowiedzi na zapytania radnych

Burmistrz Bojanowa Józef Zuter na pytania zadane w pkt. 6 porządku sesji wyjaśnił:
1) radnemu Zygmuntowi Maćkowiakowi – informacja o stanie hydrantów na terenie 

gminy zostanie przekazana w formie pisemnej na sierpniowej sesji,
2) radnemu Janowi Kubisowi – przetarg na grunty przy oczyszczalni ścieków zostanie 

ogłoszony w tym roku; na grunty tzw. „szkolne” również w roku 2012.

Do pkt. 13 Wolne głosy i wnioski.

Pierwszą osobą, która zabrała głos w dyskusji był przewodniczący rady Miejskiej 
w Bojanowie pan Maciej Jagodziński, który zapoznał zebranych z pismem – znak ZK-
V.6310.25.2012.2 z dnia 20 czerwca 2012 roku w sprawie relokacji Zespołów Ratownictwa 
Medycznego w powiecie rawickim. 
Jest to odpowiedź na Stanowisko Rady Miejskiej w Bojanowie wypracowane na XVIII sesji 
w dniu 29 maja 2012 roku.
Głos w przedmiotowej sprawie zabrał również Burmistrz Bojanowa pan Zuter. Na spotkaniu 
wójta, burmistrzów i starosty w Pakosławiu powyższy temat został również poruszony. Jak 
zaznaczył Burmistrz nie chcemy kosztem pogorszenia usług w zakresie ratownictwa 
medycznego w Jutrosinie ratować sytuacji pozostałych gmin. Wszyscy włodarze są za 
pozostawieniem 2 karetek w Rawiczu i zlokalizowania jednego zespołu w Jutrosinie.
Niestety, decyzja w tej sprawie należy do Wojewody Wielkopolskiego.

Radny Władysław Szalkowski zabrał głos z sprawie pożaru jaki miał miejsce w 
Gościejewicach. Wyraził podziw i podziękowanie dla wszystkich jednostek straży pożarnych, 
w szczególności OSP biorących udział w tej akcji. Zaangażowanie mieszkańców 
Gościejewic, strażaków z Ponieca i Krobi oraz pracowników firmy „Pieprzyk” pozwoliło na 
opanowanie żywiołu już do godz. 11.00 (pożar wybuchł o godz. 4.00).

Burmistrz Józef Zuter  wyraził  uznanie za skuteczną i szybką akcję wszystkich 
strażaków i zaangażowanych osób, dzięki której nie doszło do  większej tragedii. Została 
również uruchomiona pomoc dla osób dotkniętych pożarem, w którą zaangażowali się sołtysi 
gminy, osoby prywatne i firmy.

Kolejną osobą, która zabrała głos w dyskusji był radny Dariusz Sikora – dyrektor 
Zespołu Szkół Rolniczych w Bojanowie. Podziękował Burmistrzowi Bojanowa, strażakom z 
Ochotniczych Straży Pożarnych ratownikom medycznym, pracownikom Domu Kultury 
w Bojanowie za wspaniałą logistykę i pomoc w przygotowaniu 90 lecia Zespołu Szkół 
Rolniczych w Bojanowie.
Niezwykle wzruszającym akcentem uroczystości było przekazanie kluczy do „bram miasta” 
przez Burmistrza Bojanowa.
Z kolei Burmistrz Zuter podzielił się z uczestnikami sesji wrażeniami z sobotniej imprezy. 
Niewątpliwie jednym z najbardziej wzruszających momentów było złożenie kwiatów przed 
tablica pamiątkową na gmachu Urzędu Miejskiego w Bojanowie.

Radny Leszek Janowicz zaproponował wyjazd członków Rady na zmodernizowaną 
stację uzdatniania wody.

Uzgodniono, iż Komisja wyjazdowa odbędzie się w sierpniu.
Radny Stanisław Tomiczak zawnioskował o postawienie znaku zakazującego 

wprowadzanie psów do parku im. Kosynierów Wielkopolskich.
Drugą sprawą, którą poruszył radny Stanisław Tomiczak był problem  nierównej 

12



nawierzchni przy parku; po intensywnych opadach przy chodniku stoi woda.
W kwestii znaku Burmistrz wyjaśnił, iż znak zostanie zamontowany, problemem jest 

respektowanie tego przez mieszkańców.
Sprawa kałuż wody – problem jest znany, postaramy się to naprawić.

Radny Józef Czerwiński zapytał o możliwość wynajmu świetlic wiejskich na prywatne 
cele.

Burmistrz wyjaśnił, iż świetlice sfinansowane ze środków unijnych nie mogą być 
wykorzystywane dla celów zarobkowych.

Do pkt. 14 Zakończenie.

W związku z wyczerpaniem porządku XIX sesji Rady Miejskiej w Bojanowie 
przewodniczący Rady pan Maciej Jagodziński dziękując wszystkim za przybycie zamknął 
o godz. 12.15 obrady.

Protokolant:
Beata Sikora
inspektor
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